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یادداشت، اخبار و گزارش هایی از تازه های دانشگاه

راه اندازی اندیشکده های راهبردی 

با همکاری دانشگاه آزاد اسلامی 

معاون سـازمان بسـیج اسـاتید کل کشـور از راه اندازی   

اندیشـکده های راهبردی توسـط سـازمان بسیج اساتید 

کل کشـور بـا همـکاری دانشـگاه آزاد اسـلامی خبـر داد. 

احمـد نـادری در نشسـت هم اندیشـی بسـیج اسـاتید ایـن 

واحـد گفـت: »سیاسـت و هـدف تیـم مدیریتـی جدیـد 

سـازمان بسـیج اسـاتید، دوری از شـعار و حرکت به سـمت 

حـل مشـکلات و معضـلات بنیـادی کشـور اسـت. در ایـن 

راسـتا ایجـاد و راه انـدازی اندیشـکده های راهبردی ازجمله 

برنامه هـای مدنظـر بـرای نیـل بـه اهـداف سـازمان بسـیج 

اسـاتید کشـور اسـت.« معاون سـازمان بسـیج اسـاتید کل 

کشـور ادامه داد: »همکاری سـازمان بسـیج اسـاتید کشـور 

با حدود ۷۰۰ کانون بسـیج اسـاتید در کل کشـور و مجموعه 

دانشـگاه آزاد اسـلامی کـه تقریبـا در تمـام نقـاط ایـران 

کانون های بسـیج اسـاتید فعال دارد، ظرفیت خوبی را برای 

راه انـدازی اندیشـکده های راهبـردی در مناطـق مختلـف 

کشـور مهیـا خواهـد کرد.«

شرکت 1۰۰هزار استاد و دانشجو 

در مسابقات قرآن و عترت 

معـاون دانشـجویی و فرهنگـی دانشـگاه آزاد اسـلامی   

همزمـان بـا برگـزاری بیست وسـومین دوره مسـابقات 

سراسـری قـرآن و عتـرت دانشـگاه آزاد اسـلامی کـه در تمـام 

واحدهـای سراسـر کشـور برگـزار شـد، از روند برگـزاری این 

مسـابقات در واحـد علـوم و تحقیقـات بازدید کـرد. ابراهیم 

کلانتـری در حاشـیه ایـن بازدیـد گفـت: »بیـش از صدهـزار 

نفر از اسـاتید و دانشـجویان دانشـگاه آزاد اسـلامی در مرحله 

کتبی این مسـابقات که به طور همزمان در تمامی واحدهای 

دانشـگاه آزاد اسـلامی در حـال برگـزاری اسـت، شـرکت 

کرده انـد.« معـاون دانشـجویی و فرهنگـی دانشـگاه آزاد 

اسـلامی در ادامـه گفـت: »یکـی از اهـداف اصلـی معاونـت 

دانشجویی و فرهنگی دانشگاه آزاد اسلامی، اختصاص بخش 

عمده ای از فعالیت های فرهنگی به فضاسـازی و بسترسـازی 

فرهنگـی مناسـب بـرای تبییـن معارف قرآن کریـم با ادبیات 

روز و جذابیت هـای موجـود در قـرآن جهـت ترغیـب و انـس 

دانشـجویان بـا قـرآن و عترت اسـت.« 

بررسی دلایل برخی  مخالفت ها با حذف »کنکور«

پای منافع مالی در میان است؟
فرهیختگان بحث حذف یا جایگزینی برای کنکور این روزها دوباره بر سر زبان ها 
افتاده است و مسئولان مرتبط با آموزش عالی کشور اظهارنظرهای مختلفی 
را در این زمینه داشته اند که در این میان نیز برخی از آنها صحبت هایی را 
مبنی بر لزوم وجود کنکور بیان کردند؛ صحبت هایی که گاهی عامدانه و 
گاه از روی ناآگاهی مطرح شده و کار را به گردش مالی این غول تحصیلی 
کشانده است؛ هرچند شاید بتوان یکی از اصلی ترین دلایل برقراری کنکور را 
با وجود تصویب قانون حذف آن در سال 86، وجود همین گردش مالی بالا 
و موسسات کنکوری برشمرد، ولی نبود یک طرح جایگزین کامل و عملی هم 

از دیگر مسائلی است که نمی توان به راحتی از کنار آن گذشت. 
با وجود اینکه در دیگر کشورها روش های متفاوتی برای ورود دانش آموزان 
به دانشگاه ها وجود دارد، ولی شیوه ورود دانش آموزان به آموزش عالی در 
کشورمان، تقریبا در دیگر کشورها اجرایی نمی شود و شاید بتوان همین مساله 
را یکی از دلایل منسوخ بودن شیوه برگزاری کنکور در ایران دانست. یکی از 
پراستفاده ترین روش ها برای ورود به دانشگاه ها در دنیا بررسی سوابق تحصیلی 
دانش آموزان در طول دوران تحصیل است؛ روشی که در بیشتر کشورها اجرایی 
می شود و زمزمه های اجرایی کردن آن در کشور از سال های قبل به گوش 
رسیده و درنهایت نیز تاثیر حداکثر 25 درصدی سوابق تحصیلی دانش آموزان 
به نمره کل نهایی آنها منجر شده است. در برخی از کشورهای پیشرفته دنیا 
مانند ژاپن شیوه جذب دانشجویان این گونه است که دانش آموزان ژاپنی برای 
ورود به دانشگاه های دولتی این کشور باید ابتــدا حداقل نمرات را در آزمون 
سراسری کسب کنند و سپس در آزمون اختصاصی دانشــگاه موردنظرشــان 
نیز شرکت کنند، همچنین آموزشکده های آموزش عالی غیردولتی در ژاپن 
ملزم نیستند برای پذیرش دانشجویان از کانال کنکور سراسری اقدام کنند، 
بلکه این مراکز عمدتا از طریق آزمون اختصاصی منتسب به همان مرکز 
دانشگاهی به جذب دانشجویان روی می آورند.  با وجود نمونه های خارجی 
و موفق در شیوه جذب دانشجویان، ولی همچنان نه تنها طرح جامعی برای 
حذف کنکور در کشورمان از سوی مسئولان مرتبط ارائه نشده است، بلکه 
برخی از آنها عامدانه از وجود کنکور با همه اشکالاتش نیز حمایت می کنند، 

حمایتی که در وهله اول وجود گردش مالی و مافیای کنکور را که چندی پیش 
نیز فرهاد رهبر، رئیس دانشگاه آزاد اسلامی از آن نام برد، در ذهن متبلور 
می سازد. فرهاد رهبر چندی پیش درباره چرایی عدم حذف کنکور از مافیای 
موجود در این حوزه صحبت کرد و گفت: »کنکور هشت هزار میلیارد تومان 
گردش مالی دارد و به همین دلیل برخی اجازه نمی دهند کنکور حذف 
شود، ولی در در دنیا چند کنکور در سال برگزار می شود و یک فرد می تواند 
با بالاترین نمره ای که از کنکورها می گیرد در دانشگاه ها پذیرش شود.« رهبر 
پیشنهادی را نیز برای برون رفت از وضعیت فعلی مطرح کرد. او گفت: »یکی از 
پیشنهادهای دانشگاه آزاد اسلامی این است که به جای برگزاری یک کنکور 
در سال و وارد کردن استرس به خانواده ها چندبار در سال امتحان بگیریم و 
بالاترین نمره فرد ملاک پذیرش باشد؛ اما چرا این اتفاق نمی افتد؟«وزیر علوم 
نیز در صحبت هایی که روز گذشته در جمع خبرنگاران داشت از حذف کنکور 
استقبال کرد و گفت: »حذف کنکور در دستورکار است و اکنون نیز در انتخاب 
دانشجویان برای ورود به دانشگاه موضوع سوابق تحصیلی مدنظر است.« وی 
تصریح کرد: »البته در رشته های پرطرفدار دانشگاه قطعا سهمی که از آزمون 
صورت می گیرد، تاثیرگذار است، ضمن اینکه برنامه ای وجود دارد که در آینده 
این کنکور تبدیل به روش جدیدی از گزینش دانشجو و انتخاب برای رشته 
باشد.« نقی شجاع، رئیس دانشگاه آزاد اسلامی واحد رودهن در گفت وگو با 
»فرهیختگان« درباره چرایی عدم حذف کنکور گفت: »قطعا برخی از فرصتی 
که کنکور در کشور ایجاد کرده است، استفاده می کنند؛ موسسات کنکور و 
آموزشکده هایی که در این حوزه فعال هستند، چه برای آمادگی دانش آموزان 
چه برای آزمون سراسری و چه در حوزه انتخاب رشته، هزینه هایی را به خانواده ها 

تحمیل کرده و منافع مالی در این حوزه دارند.« 
او ادامه داد: »قطعا زمانی که ظرفیت ورود به دانشگاه ها بیش از داوطلبان باشد 

دیگر مساله ای به عنوان کنکور معنایی ندارد، از سوی دیگر وقتی حرف از حذف 
کنکور به میان می آید، همه از الگوی جدید صحبت می کنند و مخبردزفولی 
هم عنوان کرده باید شجاع مردی در این حوزه وارد شود، ولی هنوز الگویی در 
این حوزه نداریم.« علی روشنایی، رئیس دانشگاه آزاد اسلامی واحد آشتیان 
در گفت وگو با »فرهیختگان« دراین باره گفت: »مساله کنکور بسیار آزاردهنده 
است و شخصا الان در کوران این حوزه هستم و فرزندم پشت کنکور است و 
همه خانواده تحت الشعاع کنکور او قرار گرفته ایم، در حالی که در اقصی نقاط 
دنیا چنین مساله ای وجود ندارد.« او با بیان اینکه از آنجاکه برخی از مراکز 
و موسسات منافع خاصی را در حوزه کنکور دارند، شاهد مداومت برگزاری 
آن هستیم، ادامه داد: »کنکور باید به روش علمی حذف شود؛ چراکه امروزه 
آسیب های اجتماعی، روانی و... را به خانواده ها و دانش آموزان وارد می کند. 
به طور مثال دانش آموزی را داشتیم که با معدل 19/70 از مدرسه تیزهوشان 
فارغ التحصیل شده بود، ولی نتوانست از سد کنکور بگذرد و این مساله 
اثرات بدی را روی او و امثال این دانش آموز می گذارد.« رئیس دانشگاه آزاد 
اسلامی واحد آشتیان تصریح کرد: »دانشگاه کمبریچ متقاضی زیادی دارد 
که تنها تعدادی از آنها جذب می شوند، ولی این گونه نیست که مافیا وجود 
داشته باشد. متاسفانه امروزه 50 میلیون تومان از یک دانش آموز می گیرند 
که هدایت آموزشی آن را در طول یک سال برعهده داشته باشند یا معلمی که 
ساعتی پنج میلیون تومان برای تدریس می گیرد.« او خاطرنشان کرد: »کنکور 
باید حذف شود و برای آن نیز باید فکر اساسی کرد؛ چراکه کنکور آسیب های 
جدی به کشور و سطح علمی می زند، از سوی دیگر شاهد هستیم برخی از 
نخبگان ما چون توقع تحصیل در دانشگاه های مطرح را دارند و از طریق کنکور 
نتوانسته اند به خواسته خود برسند، از کشور خارج می شوند.« حجت الاسلام 
علیرضا سلیمی، نماینده مردم محلات و دلیجان نیز درباره اهمیت حذف کنکور 

در گفت وگو با یکی از رسانه ها گفت: »حذف کنکور از نظام آموزش عالی کشور 
مزایای زیادی ازجمله کاهش استرس متقاضیان و خانواده های آنان دارد.« 
وی با اشاره به گردش مالی کنکور در کشور گفت: »امروزه گروه گسترده ای 
در کشور به دنبال سوءاستفاده از علاقه مندی جوانان به دانشگاه هستند و 
با برگزاری کلاس های آموزشی بی کیفیت و برگزاری آزمون باعث ایجاد یک 
مافیای عظیم مالی شده و سالانه جیب مردم را خالی می کنند، بنابراین حذف 
کنکور می تواند جلوی این مافیا را بگیرد.« حجت الاسلام سلیمی با بیان اینکه 
در حال حاضر صندلی های خالی زیادی در دانشگاه های کشور وجود دارد، 
گفت: »این موضوع لزوم برگزاری کنکور را بسیار کمرنگ کرده است.« نماینده 
مردم محلات و دلیجان در مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه در بسیاری 
از کشورهای پیشرفته دنیا کنکور برگزار نمی شود، خاطرنشان کرد: »حذف 
کنکور مصوبه مجلس شورای اسلامی و یک قانون است که باید اجرایی شود.« 
هرچند تقریبا همه مسئولان مرتبط با مساله  کنکور تا حدودی موافق حذف 
آن هستند، اما برخی موضع گیری های اخیر  نشان می دهد که یکی 
ازموانع حذف این غول بزرگ تحصیلی،احتمالا نفع مالی  موسساتی است 
که درآمدزایی بسیار بالایی را برای صاحبان خود به همراه می آورد و همین 
مهم می تواند بیشترین  انگیزه را برای استمرار پیدا کردن کنکور بین برخی 

از مسئولان ایجاد کند.

  گزارش

دکتر علی اکبر ولایتی در هفتمین سفر استانی به تبریز: 

رهبری فرمودند به عرصه های جدید علمی ورود کنید 
فرهاد رهبر: کسانی که فکر می کنند می توانند دانشگاه آزاد اسلامی را دچار حاشیه کنند 

سخت در اشتباهند

فرهیختگان شهر تبریز دیروز دو میهمان دانشگاهی داشت؛ 
علی اکبر ولایتی رئیس هیات موسس و هیات امنای دانشگاه 
آزاد اسلامی و فرهاد رهبر رئیس این دانشگاه مقصد هفتمین 
سفر استانی خود را استان آذربایجان شرقی انتخاب کردند و 
به همراه جمعی از مســـئولان دانشگاه آزاد اسلامی وارد شهر 
تبریز شـــدند. آنها در بدو ورود به استان آذربایجان شرقی با 
سیدمحمدعلی آل هاشـــم، نماینده ولی فقیه در این استان 
و امام جمعه تبریز دیـــدار و گفت وگو کردند. ادای احترام به 
مقام شامخ شهدا از برنامه های اصلی مسئولان این دانشگاه 
در ســـفرهای استانی است که در این سفر نیز فراموش نشد. 
رئیس هیات موسس و هیات امنا و رئیس دانشگاه آزاد اسلامی پس از ورود به 
واحد تبریز با تقدیم گل به مقام شامخ شهدای گمنام این واحد دانشگاهی 
ادای احترام کردند. شرکت در آیین تکریم سیدجواد انگجی، رئیس سابق 
دانشـــگاه آزاد اسلامی استان آذربایجان شرقی و واحد تبریز و معارفه عزیز 
جوانپور، سرپرست این دانشگاه از دیگر برنامه های این سفر یک روزه بود. 

 ولایتی: تاکید داریم هیچ واحد دانشگاهی تعطیل نشود
علی اکبر ولایتی در مراســـم تکریم و معارفه گفت: »دانشگاه آزاد اسلامی 
پدیده ای مخصوص جمهوری اســـلامی ایران است؛ نظیر این دانشگاه را 
در هیچ جای دنیا سراغ نداریم، چراکه این دانشگاه، دانشگاهی غیردولتی 
و در عین حال غیرخصوصی است که با سرمایه مردم ایجاد شده است.« 

او با بیان اینکه مقام معظم رهبری تاکید فرمودند دانشگاه آزاد اسلامی باید 
در عرصه هایی قدم بگذارد که عرصه جدیدی در مراکز علمی و دانشگاهی 
باشد، ادامه داد: »خوشبختانه دست ما در دانشگاه آزاد اسلامی نسبت به 
برخی دانشگاه های دیگر برای ورود به عرصه های نو بازتر است و درباره هر 
آنچه برای ارتقای کیفی و حفظ کمیت دانشگاه آزاد اسلامی به مصلحت 
باشد، می توان تصمیم گرفت و در جهت توسعه کمی و کیفی و پیشرفت 
کشور اقدام کرد.«  رئیس هیات موسس و هیات امنای دانشگاه آزاد اسلامی 
با اشاره به اینکه تاکید داریم هیچ واحد دانشگاهی تعطیل نشود، اضافه 
کرد: »با توجه به کاهش تعداد دانشجو باید تدبیری اندیشید تا خودمان 
را با شـــرایط جدید وفق بدهیم و در این موضوع دانشـــگاه آزاد اسلامی 
استان آذربایجان شرقی و به ویژه واحد تبریز می تواند الگوی دانشگاه های 
شمال شرق کشور باشد.« او گفت: »تبریز همیشه در تاریخ ایران پیشتاز 
بوده اســـت و اولین دانشگاه جهان که دانشگاه ربع رشیدی بود در تبریز 
ایجاد شد که بیش از 600 دانشجو در رشته های مختلف داشت و نظیر 
چنین دانشگاه باعظمتی در دنیا وجود نداشته است.«  عضو شورای عالی 
انقلاب فرهنگی با اشاره به مشاهیر سیاسی و مذهبی تبریز گفت: »استان 
آذربایجان شـــرقی بزرگان زیادی در عرصه های سیاسی و مذهبی داشته 
است، به عنوان نمونه علامه طباطبایی در راس مفسران تاریخ اسلام قرار 
دارد، یا کسی به عظمت علامه امینی، شیعه و ولایت را تبیین نکرده است.« 

دریاچه ارومیه حیات آذربایجان است
ولایتی با بیان اینکه دانشـــگاه آزاد اســـلامی در استان آذربایجان شرقی 
جزء دانشگاه های پیشتاز است، تصریح کرد: »انتظار داریم این دانشگاه 
در نســـل ســـوم هم پیش برود و چه مساله ای مهم تر از دریاچه ارومیه در 
شمال شرق کشور داریم.« رئیس هیات موسس و هیات امنای دانشگاه آزاد 
اسلامی با بیان اینکه دریاچه ارومیه حیات آذربایجان است، از دانشگاهیان 
دانشگاه آزاد اسلامی به ویژه استان آذربایجان شرقی خواست که موضوع 

احیای دریاچه ارومیه را پیگیری و مطالعه کنند. 
او، همسایگی چند کشور خارجی با استان آذربایجان شرقی را یک ظرفیت 
خوب برای این استان دانست و افزود: »دانشگاه آزاد اسلامی واحد تبریز 
باید با بهره گیری از این پتانسیل و همچنین سابقه دیرینه خود دانشجویان 

علاقه مند را جذب کند به طوری که آنان به فارغ التحصیلی از دانشگاه آزاد 
اسلامی افتخار کنند.« به اعتقاد او، نباید دانشگاه های برخی کشورها که 
به لحاظ علمی از ایران خیلی عقب تر هستند، گزینه انتخابی دانشجویان 

کشور برای ادامه تحصیل باشند. 

رهبر: در حوزه پژوهش رتبه اول کشور را داریم
فرهاد رهبر، رئیس دانشگاه آزاد اسلامی هم در این مراسم طی سخنانی با 
اینکه این دانشگاه افتخار جمهوری اسلامی ایران است، گفت: »دانشگاه 
آزاد اسلامی با حمایت امام خمینی)ره( و تلاش مقام معظم رهبری و آیت ا... 

هاشمی رفســـنجانی از یک نهال تازه غرس شده اوایل دهه 60 به درخت 
تنومندی تبدیل شده که جا دارد از تلاش همه کسانی که در این دانشگاه 
زحمت کشیده اند، تقدیر کنم.« او ادامه داد: »جای بسی خرسندی است 
که واحد تبریز در اوایل دهه 60 در مقابل دو دانشـــگاه که سابقه طولانی 
دارند، قرار گرفت و توانســـت گوی سبقت را برباید و اکنون این دانشگاه با 
160 مرکز علمی و دانشگاهی در رقابت است و هیچ دانشگاهی نمی تواند 
مقابل آن قد علم کند.« فرهاد رهبر با اشاره به سه نسل فعالیت دانشگاه 
آزاد اسلامی یادآور شد: »این دانشگاه در ابتدای راه اندازی ماموریت تربیت 
کادر برای نظام مقدس جمهوری اسلامی ایران را برعهده داشت و اکنون 
دانشگاه آزاد اسلامی پنج میلیون و 700 هزار فارغ التحصیل تحویل جامعه 
داده که سهم استان آذربایجان شرقی از این تعداد 360 هزار فارغ التحصیل 
است.« رئیس دانشگاه آزاد اسلامی با بیان اینکه فعالیت در حوزه پژوهش در 
سیاست های نسل دوم دانشگاه آزاد اسلامی قرار داشت، گفت: »اکنون که 
در آستانه هفته پژوهش قرار داریم، باید اعلام کنم که دانشگاه آزاد اسلامی 
در حوزه پژوهش رتبه اول کشور را به لحاظ تعداد مقالات، نشریات، کتب 
و کارهای پژوهشی به خود اختصاص داده و دانشگاه های دیگر با فاصله 
زیاد در رتبه های دوم و سوم قرار دارند.« او ادامه داد: »دکتر ولایتی از همان 
ابتدا که سکاندار دانشگاه آزاد اسلامی شدند بر امر پژوهش تاکید ویژه ای 
داشتند و ورود به نسل سوم دانشگاه ها از تاکیدات ایشان است.« رهبر با 
بیان اینکه دانشگاه های نسل سوم، دانشگاه هایی با رویکرد حل مساله و 
کارآفرینی هستند، گفت: »دانشگاه های نسل سوم دانشگاه هایی هستند 
که با علم، دانش، نوآوری و فناوری مسائل و مشکلات مردم را حل می کنند 

و اگر این چنین نباشد، فلسفه وجودی دانشگاه زیر سوال می رود.« 

مصمم به کمک به دولت برای برطرف کردن مسائل کشور هستیم
او یادآور شـــد: »دانشگاه آزاد اسلامی براساس تاکید رئیس هیات موسس 
و هیات امنا مصمم به حل مشـــکلات مردم و کمک به دولت برای برطرف 
کردن مسائل کشور است.« رئیس دانشگاه آزاد اسلامی با بیان اینکه استان 
آذربایجان شرقی، استانی دارای قابلیت های کشاورزی، صنعتی و تجاری 
است، گفت: »این استان در منطقه ژئوپلیتیک قرار گرفته و با چند کشور 
مرز مشـــترک دارد، با توجه به این ویژگی ها دانشگاه آزاد اسلامی استان 
آذربایجان شرقی می تواند در حل مشکلات مردم و کشور پیش قدم باشد.« 
فرهاد رهبر با تاکید بر اینکه اســـتادان باید مساله یابی کرده و متناسب با 
گروه آموزشی خود برای حل مسائل جامعه اقدام کنند، گفت: »بهره گیری از 
دانش برای حل مساله مردم، استقلال کشور و پیشرفت و توسعه اقتصادی 
اولویت دانشگاه آزاد اسلامی است.« او با بیان اینکه دانشگاه آزاد اسلامی 
دو وظیفه دارد، تصریح کرد: »همان طور که نشان دانشگاه آزاد اسلامی، دو 
بال دارد، »علم« و »فرهنگ، اخلاق، ایمان و توجه به ارزش های اسلامی« 
دو بال دانشـــگاه آزاد اسلامی اســـت که بدون بال دوم پرواز هرگز میسر 
نخواهد شد، بنابراین باید به بال دوم هم توجه کنیم تا بتوانیم پرواز کنیم.« 

دانشگاه آزاد اسلامی به هیچ گروه، دسته، جناح 
یا طایفه ای تعلق ندارد

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی اضافه کرد: »همه سرپرستان و روسای استان ها 
و واحدهای دانشگاه آزاد اسلامی بدانند که مدیون کسی نیستند و باید با 
درایت و تدبیر خودشـــان و انتخاب معاونان، مشاوران و دستیاران وظایف 
خود را به درستی ایفا کنند.« رهبر با تاکید بر اینکه دانشگاه آزاد اسلامی 
تحت فشار هیچ گروه و جریانی قرار ندارد، گفت: »این موضوع را تاکنون 
بارها گفته ایم و بازهم تاکید می کنیم که این دانشگاه یک دانشگاه مستقل 
است و به هیچ گروه، دسته، جناح یا طایفه ای تعلق ندارد. کسانی که فکر 
می کنند با پرداختن به این موضوعات می توانند دانشگاه آزاد اسلامی را 

دچار حاشیه کنند، سخت در اشتباه هستند.« 
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ارائه 15۰ محصول دانشگاه آزاد 

اسلامی در نمایشگاه هفته پژوهش

مدیـرکل توسـعه فنـاوری و ارتباط با صنعت دانشـگاه آزاد   

اسـلامی از ارائـه 15۰ محصـول شـرکت های دانش بنیـان 

دانشـگاه آزاد اسـلامی در نمایشـگاه هفته پژوهش و فناوری که 

از امـروز آغـاز می شـود، خبر داد. داود ثمـری دراین باره گفت: 

»این نمایشـگاه تا 26 آذر ادامه خواهد داشـت و غرفه دانشـگاه 

آزاد اسلامی در سالن هشت پذیرای علاقه مندان خواهد بود.« 

امکان ثبت نام دانشجویان ترم آخر 

در عتبات دانشگاهیان 

معاون اجرایی و اعزام ستاد عمره و عتبات دانشگاهیان   

گفت: »دانشجویانی که در ترم آخر تحصیل می کنند در 

صورت پذیرفته شدن در قرعه کشی به عتبات اعزام خواهند 

شد.« محمد زارع گفت: »متقاضیان باید در سال تحصیلی 

۹۷-۹6 دانشجو باشند؛ اما دانشجویانی که در ترم آخر تحصیل 

می کنند نیز می توانند در عتبات دانشگاهیان ثبت نام کنند.« 

۰۰:۰۰پایان غلط گیری۰۰:۰۰شروع غلط گیری۵۰:۱۷پایان صفحه آرایی۳۰:۱۷شروع صفحه آرایی
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   ولایتی در دیدار با نماینده ولی فقیه در آذربایجان شرقی:

این استان خاستگاه مشاهیر بزرگ و بنام است 

رئیس هیات موســـس و هیات امنای دانشـــگاه آزاد اســـلامی در هفتمین ســـفر اســـتانی خود در دیدار با ســـیدمحمدعلی آل هاشـــم، نماینده ولی فقیه در اســـتان آذربایجان شرقی و 

امام جمعـــه تبریـــز گفـــت: »بـــرای ما توفیقی اســـت که در این اســـتان و در جمع مردم بزرگ و شـــریف آذربایجان شـــرقی حضور داریم و بایـــد گفت جایـــگاه آذربایجان و تبریز 

نـــزد اصحـــاب خرد مشـــخص اســـت و ایران تمامیت ارضی خـــود را به دلیل خدمات صفویـــه مدیون آذربایجان اســـت.« علی اکبر ولایتی ادامه داد: »آذربایجان ســـر ایران اســـت 

و بین کشـــورهای عراق، ترکیه، آذربایجان و روســـیه قرار گرفته اســـت و می توان آن را دروازه غرب و اروپا دانســـت.« او با اشـــاره به مشـــاهیر اســـتان آذربایجان شـــرقی گفت: 

»علامه طباطبایی، علامه امینی، مرحوم شـــهریار، علامه جعفری و مقام معظم رهبری از مشـــاهیر و بزرگان آذربایجان شـــرقی هســـتند« او در پایان خواســـتار فعال شدن هیات امنای 

دانشـــگاه ربع رشـــیدی و احیای این مجموعه بســـیار ارزشمند شد. 

  آل هاشم: احیای دریاچه ارومیه نیازمند عزم جدی است
نماینـــده ولی فقیه در اســـتان آذربایجان شـــرقی و امام جمعـــه تبریز هم در این دیدار گفت:»خوشـــبختانه دکتر ولایتی در مطالعـــه تاریخ ید طولایی دارنـــد و کتاب های خوبی در 

حـــوزه تاریخ نوشـــته اند، به این جهت با اهمیت تاریخ و حساســـیت آذربایجان آشـــنا هســـتند.« امام جمعه تبریز با اشـــاره بـــه اهمیت توجه به دریاچه ارومیـــه گفت: »پیش بینی 

می شـــود که اگر وضع دریاچه ارومیه به این روال پیش برود، اســـتان های آذربایجان شـــرقی، آذربایجان غربی و زنجان دچار مشـــکلات عدیده ای خواهند شـــد و باید تخلیه شـــوند؛ 

بنابراین این موضوع نیازمند عزم جدی اســـت.« او ادامه داد: »بنده هفته گذشـــته از یکی از واحدهای دانشـــگاه آزاد اســـلامی و دانشـــگاه تبریز بازدید داشـــتم. در اســـتادان و 

دانشـــجویان ما اســـتعداد خوبی وجود دارد. واحد تبریز هم تاکنون فعالیت های خوبی داشـــته اســـت و روســـای ســـابق این واحد زحمات فراوانی را متحمل شـــده اند.« آل هاشـــم 

افـــزود: »دکتـــر انگجـــی قبل از اینکه در دانشـــگاه حضور یابند، نامش بـــرای واحد تبریز اعتبار بود و خاندان ایشـــان از احترام ویـــژه ای بین مردم تبریز برخوردار هســـتند.« او با 

بیان اینکه همتاســـازی خوبی در دانشـــگاه های اســـتان به ویژه در واحد تبریز صورت گرفته اســـت، تصریح کرد: »واحد تبریز تاکنون نیروهای توانمند زیادی تربیت کرده اســـت.« 


